



Council of Europe launches anti-corruption project in Turkey

Strasbourg, 04.02.2008 – The Council of Europe is launching a new technical co-operation project entitled “Ethics for the Prevention of Corruption in Turkey” (TYEC). The two-year project will also help implement the recommendations made to Turkey by the Council’s Group of States against Corruption (GRECO). The project is 90% funded by the European Commission and 10% by the Council of Europe. It will be implemented by the Council of Europe’s Economic Crime Division.

The project’s main counterpart institution is the Ethics Council at the Prime Ministry of Turkey. It will focus on four main areas: supporting the implementation of the Code of Ethics across the public administration, developing codes of ethics for other categories of officials or holders of public office, developing systems for monitoring the effectiveness of prevention and other anti-corruption activities, and enhancing the coordination of anti-corruption measures.

The launch event will be addressed by Prime Minister Recep Tayyip Erdoğan, as well as the Council of Europe and the European Commission.

The launch event will start at 10.30am on Thursday 7 February 2008 at the Hotel Hilton in Ankara. The Press is invited to attend the opening session from 11.00am to 11.45am.

More information is available at www.coe.int/economiccrime.

Press contact: Estelle Steiner, tel: + 33 (0)3 88 41 33 35, estelle.steiner@coe.int

Le Conseil de l'Europe lance un projet de lutte contre la corruption en Turquie

Strasbourg, 04.02.2008 – Le Conseil de l'Europe lance un nouveau projet de coopération technique intitulé « éthique pour la prévention de la corruption en Turquie » (TYEC). Ce projet d'une durée de deux ans aidera également à mettre en œuvre les recommandations faites à la Turquie par le Groupe d'Etats contre la corruption (GRECO). Financé à 90 % par la Commission européenne et 10 % par le Conseil de l'Europe, le projet sera mis en œuvre par la Division du crime économique de l'Organisation.

La principale institution partenaire est le Conseil éthique du Cabinet du Premier ministre de Turquie. Le projet couvrira quatre domaines d'action majeurs : un soutien à la mise en œuvre du Code d'éthique dans l'administration, l'élaboration de codes d'éthique pour d'autres catégories de fonctionnaires ou de titulaires de fonctions publiques, la mise au point de systèmes de contrôle de l'efficacité de la prévention et des autres activités de lutte contre la corruption, et enfin l'amélioration de la coordination des mesures dans ce domaine.

Le Premier ministre de la Turquie, Recep Tayyip Erdoğan, ainsi que des représentants du Conseil de l'Europe et de la Commission européenne prononceront des allocutions lors de la conférence de lancement.

La conférence de lancement commencera à 10h30 le jeudi 7 février 2008 à l'hôtel Hilton à Ankara. La presse pourra assister à la séance inaugurale de 11h00 à 11h45.

Pour plus d'informations, voir le site www.coe.int/economiccrime.

Contact presse : Estelle Steiner, Tél. : + 33 (0)3 88 41 33 35, estelle.steiner@coe.int